
و  سینما  بازیگر  داوودنژاد،  محمدرضا 
تلویزیون با اشاره به ایفای نقش در فیلم 
فیلم های  که  اظهارکرد  ششم«  »شکلات 
دفاع مقدسی باید صادقانه ساخته شوند. 
محمدرضا داوودنژاد بازیگر سینما درباره 
به  ششم«  »شکلات  فیلم  در  حضورش 
کارگردانی مهدی میرغیاثی که در جشنواره 
فیلم مقاومت رونمایی شد، به مهر گفت: 
که این فیلم را دیدند  بازخورد مخاطبانی 
بسیار خوب بوده است. معمولا کسانی که 
بعد از تماشای فیلم با من صحبت کرده اند، از 
دیدن آن لذت برده اند. وی درباره چالش های 
کرد: تهیه کننده ما  ساخت این فیلم بیان 
و  فشار  تحت  واقعا  حسینی  سیدروح ا... 
مضیقه مالی این فیلم را ساخت. با آن ارقام 
محدود، ساختن چنین فیلمی واقعاً سخت 
بود اما تهیه کننده مان، تا آخر پای کار ایستاد 
تا امروز نتیجه فیلم را دیدیم. داوودنژاد 
درباره نقشش در این فیلم توضیح داد: من 
در این فیلم نقش آدمی را بازی کردم که در 
سطح های مختلف فکری هربار به یک جایی 
رسیده و هربار دیدگاه جدید پیدا کرده است. 

این فرد متعلق به سازمان خاصی نبوده بلکه 
کتاب هایش تعلق داشته است.  بیشتر به 
گی فیلم های  این بازیگر درباره مهم ترین ویژ
فیلم ها  هرچه  کرد:  عنوان  مقدسی  دفاع 
صادقانه تر و روراست تر با مردم ارتباط برقرار 
کنند، تأثیرگذاری بیشتری خواهند داشت. 
گر  مردم ما امروز تشنه صداقت هستند. ا
فیلمسازها با دلشان کار کنند و فیلم هایی 

بسازند که واقعا به آن باور داشته باشند، مردم 
هم با آن ارتباط برقرار می کنند. داوودنژاد در 
پایان گفت: مردم ما در دوران دفاع مقدس، با 
دست خالی و بدون اینکه حتی بدانند جنگ 
چیست، در برابر ارتش عراق ایستادند و آن 
را شکست دادند. خیلی از آن بچه هایی که 
شهید شدند، حتی تجربه جنگ نداشتند. 
باید  می آید  خمپاره  وقتی  نمی دانستند 

شیرجه بروند تا ترکش نخورند، اما ایستادند 
چون صادق بودند. آن زمان، صداقت در 
همه چیز بود و مردم هم از این تفکر حمایت 
کردند. فیلم سینمایی »شکلات ششم« به 
تهیه کنندگی سیدروح ا... حسینی و کارگردانی 
مهدی میرغیاثی آماده نمایش شده و در 
هجدهمین جشنواره فیلم مقاومت رونمایی 
شد. روح ا... حسینی تهیه کننده »شکلات 
ششم« پیش از این سابقه تولید آثاری مانند 
»هستی« و »سرود پرواز« را در کارنامه داشته 
است. علیرام نورایی و محمدرضا داوودنژاد 
بازیگران اصلی این فیلم سینمایی هستند 
که گریمشان تداعی کننده خسرو گلسرخی 
و امیرحسین فطانت ۲ نویسنده چپ گرای 
قبل از انقلاب است. نیلوفر شهیدی، علیرضا 
بازیگران  دیگر  و…  رفیعی  زینب  مهران، 
»شکلات ششم« هستند. فیلمنامه »شکلات 
ششم« برمبنای برخی اسناد اخیرا فاش شده 
از فعالیت های چریکی نوشته شده است و 
روایت آن برخلاف آثار مرسوم به جای نگاه 
بیرونی، در درون سازمان و با شکل گیری 

تعارضات داخلی فعالان چریکی می گذرد.

روبــــهرو

5فرهنگوهنر سال هشتم
  شماره   2119

چهارشنبه 
1404 .03 .07
01  ذی الحجه 1446   / 28    می 2025

a r m a n m e l i . i r
خبــــر

منتخبی از قطعات خاطره انگیز قدیمی و قطعات جدید 
حمید حامی در کنسرت ۳۰ خرداد این خواننده در وزارت کشور 
اجرا می شود. امین سالمی، رهبر ارکستر »نوای آفتاب« با اشاره 
به اجرای مشترک این ارکستر با خواننده موسیقی پاپ، حمید 
حامی در تالار وزارت کشور گفت: »در سال گذشته و امسال 
گد روی صحنه  حمید حامی با گروه پاپ خود و اجراهای آنپلا
گی های تعداد قابل توجهی از  رفته اند. یکی از مهم ترین ویژ
قطعات این خواننده، ارکسترال بودن آن هاست و سازبندی 
ارکستر نوای آفتاب در این اجرا شامل سازهای کلاسیک نظیر 
بادی چوبی، بادی برنجی، پیانو، ارکستر زهی و همراهی گروه 
پاپ خواهد بود.« وی افزود: در سال های اخیر، این نخستین بار 
است که یک ارکستر مستقل با یک گروه پاپ مستقل به صورت 
مشترک روی صحنه می روند. در واقع اجرای ۳۰ خرداد، یک 
اجرای مشترک میان ارکستر نوای آفتاب و گروه پاپ حمید 
حامی است. سالمی درباره مبانی تنظیم قطعات توضیح داد: 

تنظیم قطعات ما بر سه اصل استوار بوده است؛ استفاده اصولی 
و استاندارد از سازها به  جای استفاده نمایشی، پایبندی به 
اصل قطعات و حفظ چهارچوب های شنیداری نسخه های 
کردن سازها به شرط افزایش زیبایی  استودیویی و اضافه 
شنیداری از این جمله  هستند. رهبر ارکستر نوای آفتاب درباره 
همکاری با حمید حامی گفت: آقای حامی یکی از خواننده هایی 
که واقعا خوانندگی می کند؛  نه پلی بک می کند، نه از  است 
نرم افزارهای کوک همزمان مانند اتوتیون بهره می گیرد و نه در 
اجراهای زنده تقلب می کند. افزون بر این، سواد موسیقایی 
دارد و آهنگساز هم هست. بنابراین نظرات او در تنظیم و 
ارکستراسیون قطعات، فراتر از سلیقه شخصی است. وی افزود: 
او صدایی خاص و توانمندی اجرای بالا روی صحنه دارد. ترکیب 
گی ها، او را برای من به خواننده ای ایده آل تبدیل کرده  این ویژ
است. ما پیش تر چند بار درباره همکاری صحبت کرده بودیم، 
اما این بار این همکاری به نتیجه رسید. سالمی درباره روند 

آماده سازی این کنسرت گفت: تنظیم قطعات از پیش از نوروز 
۱۴۰۴ آغاز شد. تمرینات ارکستر در هفته پایانی اردیبهشت و برای 
دریافت مجوز اجرا برگزار شد و این تمرین ها تا ۲۸ خرداد به شکل 
برنامه ریزی شده ادامه خواهد داشت. سالمی در پایان تصریح 
کرد: ما از ابتدا قالب ارکستر را محدود به سبک خاصی مانند پاپ 
یا ایرانی یا کلاسیک نکرده ایم. هر اجرا سازبندی ویژه خود را دارد 
و براساس نیاز قطعات، نوازندگان دعوت می شوند. در این پروژه 
نیز با ترکیب دو گروه مستقل به دنبال اجرای دقیق، استاندارد و 
تا حد ممکن بی نقص هستیم. وی خاطرنشان کرد: برای ارکستر، 
چیزی به نام امضای صوتی وجود ندارد. آنچه مهم است، اجرای 
کیفیت قطعات است. رسیدن به این کیفیت فقط با  درست و با
تفکر من ممکن نیست؛ باید نوازندگانی همراه و همدل در کنارم 
باشند که خوشبختانه تعداد قابل توجهی از آنان در این پروژه 
حضور دارند. البته امکانات فنی سالن نیز نقش مهمی در تحقق 

این هدف ایفا می کند.

امین سالمی: 

»حامی« در اجرای زنده تقلب نمی کند

« ۱۰ میلیاردی شد »رویاشهر
انیمیشن »رویاشهر« به کارگردانی محسن 
عنایتی و تهیه کنندگی مصطفی حسن آبادی 
به باشگاه ۱۰ میلیاردی ها پیوست. انیمیشن 
« به کارگردانی محسن  سینمایی »رویاشهر
عنایتی و تهیه کنندگی مصطفی حسن آبادی 
که ۳ اردیبهشت  با شعار »شهر رویاهات رو 
بساز« روی پرده سینماهای سراسر کشور رفته 
است، با جذب بیش از ۱۵۶ هزار مخاطب، ۱۰ 

میلیاردی شد. 
که   » »رویاشهر ماجراجویانه  اثر 
در  سینماها  کودک  فیلم  پُرفروش ترین 
اردیبهشت محسوب می شود، قصه نوجوانی 
به نام »آرات« است که رویای قهرمانی در سَر 
دارد و در سفری همراه با دوستانش برای 
رسیدن به شهر رویایی خود، واقعیت های 
« محصول  تازه ای را کشف می کند .»رویاشهر
مشترک مرکز انیمیشن سوره، مرکز پویانمایی 
مهوا، اداره کل فرهنگی شهرداری تهران و 

استودیو آینده نگار است.

کران می شود »شاه نقش« ا
شاهد  کارگردانی  به  نقش«  »شاه  فیلم 
احمدلو با داستانی از یک کتک خور سینما 
کران می شود. فیلم سینمایی  تابستان راهی ا
»شاه نقش« که به کارگردانی شاهد احمدلو و 
تهیه کنندگی علی قائم مقامی ساخته شده، 
سال گذشته اولین نمایش خود را در چهل 
و سومین جشنواره فجر پشت سر گذاشت 
و عنایت بخشی برای حضور در این فیلم، 
دیپلم افتخار بهترین بازیگر نقش مکمل را 
دریافت کرد. شخصیت اصلی این فیلم، »ناصر 
عشقی« با بازی بهرنگ علوی است که به گفته 
احمدلو یک هنرور و کتک خور سینماست 
و عشق بهروز وثوقی دارد. احمدلو زمان 
نمایش فیلمش در جشنواره گفته بود: این 
فیلم براساس یک دغدغه قدیمی و شخصی 

ساخته شده است. 
پیش از ساخت »شاه نقش« در یک فیلم 
« هم  کوتاه و نیز در فیلم مستند »سیاه لشگر
همین دغدغه را داشتم ولی به نظرم دِین کار 
ادا نشده بود و همیشه به دنبال این بودم که 
در یک فیلم داستانی بلند به موضوع سینما 
و پشت صحنه آن بپردازم. بهرنگ علوی، 
هومن برق نورد، عنایت بخشی، نسیم ادبی، 
محمد متوسلانی، مینا وحید، رضا رویگری، 
مهدی  میمنت،  سیروس  قائدی،  شهرام 
میاندهی،  پوریا  تسلیمی،  شهین  میامی، 
گان صابری و پژمان بازغی  مجید علیزاده، مژ

در این فیلم بازی کرده اند. 

دبیر شورای امنیت روسیه با اشاره به برگزاری سیزدهمین 
نشست امنیتی مسکو گفت: ما می خواهیم نشان دهیم 
که طرفدار یک امنیت واحد و غیرقابل تفکیک هستیم، 
اینکه امنیت علیه کسی نیست، بلکه امنیت برای همه 
نمایندگان  بین المللی  نشست  سیزدهمین  است. 
عالی رتبه امنیتی در روزهای ۲۷ تا ۲۹ می )سه شنبه تا 
پنجشنبه( به ریاست »سرگئی شویگو« دبیر شورای امنیت 
روسیه با حضور بیش از ۱۰۰ کشور در مسکو برگزار می شود. 
شرکت کنندگان قرار است درباره شکل گیری یک معماری 
جدید امنیت بین المللی، مبارزه با کلاهبرداری اینترنتی 
و تضمین حفاظت از زیرساخت های اطلاعاتی حیاتی 
بحث و تبادل نظر کنند. این نشست برای اولین بار در 
مرکز ملی روسیه در پایتخت برگزار می شود. شورای امنیت 
فدراسیون روسیه از سال ۲۰۱۰ نشست بین المللی سالانه 
نمایندگان عالی رتبه مسائل امنیتی را سازماندهی می کند. 
کارشناسان، این کنفرانس را بستری مهم برای بحث در مورد 
مسائل امنیتی در جهان و تقویت همکاری بین کشورها در 
مبارزه با جرایم فراملی، افراط گرایی، تروریسم بین المللی، 
قاچاق مواد مخدر و تهدیدات جدید می دانند. »سرگئی 
شویگو« دبیر شورای امنیت روسیه با اشاره به برگزاری 
این نشست گفت: البته، ما می خواهیم کشورمان را نشان 
دهیم، می خواهیم نشان دهیم که چگونه با مسائل امنیتی 
برخورد می کنیم اما نکته اصلی این است که می خواهیم، 
نشان دهیم که طرفدار یک امنیت واحد و غیرقابل تفکیک 

هستیم، اینکه امنیت علیه کسی نیست، بلکه امنیتبرای 
همه است. وی ادامه داد: ما می خواهیم در مورد این 
موضوع بحث کنیم و طبیعتاً در مورد آن صحبت خواهیم 
کرد. »ماریا زاخارووا« سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه نیز 
پیش از این گفته بود که در تاریخ ۲۸ می، »سرگئی لاوروف« 
وزیر امور خارجه روسیه در این نشست عمومی با موضوع 
»شکل گیری معماری امنیت یکسان و غیرقابل تفکیک، 
چالش ها و فرصت ها برای کشورهای جنوب و شرق جهان« 
سخنرانی خواهد کرد. بنا بر گزارش خبرگزاری تاس، به بیش 
از ۱۵۰ کشور در جنوب و شرق جهان، دعوت نامه هایی 
برای شرکت در این اجلاس فرستاده شده است که شامل 
کشورهای عضو سازمان پیمان امنیت جمعی، اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا، سازمان همکاری شانگهای و همچنین 
روسای بیش از ۲۰ سازمان بین المللی می شود. شویگو 
پیش از این گزارش داده بود که نمایندگان ایالات متحده 
نیز دعوت خواهند شد. دفتر مطبوعاتی شورای امنیت 
فدراسیون روسیه در آستانه برگزاری این نشست اعلام کرد 
که مشارکت بیش از ۱۲۵ هیات از بیش از ۱۰۰ کشور از جنوب و 
شرق جهان، کشورهای مستقل مشترک المنافع، سازمان 
پیمان امنیت جمعی، اتحادیه اقتصادی اوراسیا، سازمان 
آفریقا،  اتحادیه  آسه آن،  بریکس،  شانگهای،  همکاری 
اتحادیه کشورهای عرب و ۱۴ سازمان بین المللی تأیید 
کثر کشورهای آفریقایی مشارکت خود را تایید  شده است. ا
. از جمله دیگر  کرده اند، شامل ۴۵ هیات از بیش از ۴۰ کشور

کشورهای شرکت کننده نشست امنیتی مسکو، ایران، چین، 
هند، کره شمالی، ویتنام، تایلند، صربستان، مالی، میانمار، 
افغانستان، مغولستان، امارات متحده عربی، الجزیره 
کبر احمدیان« دبیر شورای عالی امنیت  خواهند بود. »علی ا
ملی ایران نیز به منظور شرکت در این نشست به مسکو سفر 
کرده است. شورای امنیت فدراسیون روسیه خاطرنشان 
که تمرکز شرکت کنندگان در این نشست بر مسائل  کرد 
مربوط به همکاری بین المللی در حوزه امنیت، شکل گیری 
یک معماری امنیتی جدید، عادلانه تر و پاسخگوتر به 
واقعیت های مدرن و امنیت برابر و تفکیک ناپذیر خواهد 
بود. شویگو پیش از این در مصاحبه ای با خبرگزاری تاس 
گفته بود، قرار است در این نشست در مورد راه های خاص 
برای تعمیق همکاری در حوزه امنیت با کشورهای جهان 
بحث شود. دبیر شورای امنیت روسیه معتقد است که 
تغییرات ساختاری در حوزه سیاست خارجی و روابط 
اقتصادی بین المللی، چالش ها و فرصت هایی را برای 
کشورهای جنوب و شرق جهان ایجاد می کند. به گفته 
او، چالش ها و تهدیدهای مدرن برای امنیت، ماهیتی 
کید کرد که هیچ کشور  جهانی و فرا مرزی دارند. شویگو تا
مدرنی نمی تواند به تنهایی یا به صورت دوجانبه با آنها 
کند. نشست قبلی نمایندگان عالی امنیتی در  مقابله 
تاریخ ۲۳ تا ۲۵ آوریل ۲۰۲۴ در سن پترزبورگ برگزار شد. که 
 هیات هایی از ۱۰۶ کشور و هشت سازمان بین المللی در آن 

شرکت کردند.

مسکو میزبان بیش از ۱۰۰ هیات امنیتی از سراسر جهان

بیـــنالمـــلل
 

 
گــــزارش

سرگئی لاوروف:

 همکاری های روسیه و ترکیه 
در حال  توسعه است

کان فیدان،  وزیر امور خارجه روسیه در دیدار با ها
همتای ترکیه ای خود در مسکو، گفت: همکاری روسیه 
و ترکیه در تجارت و سرمایه گذاری در حال  توسعه است. 
به گزارش ایرنا، خبرگزاری تاس به نقل از وی نوشت که 
مسکو و آنکارا »برنامه های زیادی در دستور کار دوجانبه 
دارند« و بر مقابله با موانع غیرقانونی که کشورهای 
متخاصم در تلاش هستند در مسیر مشارکت بین 
روسیه و ترکیه قرار دهند تبادل نظر خواهند کرد. سرگئی 
لاوروف افزود: همکاری های تجاری و سرمایه گذاری ما 
به نحو پایداری در حال  توسعه است. به گفته لاوروف، 
کرات با طرف ترکیه گسترده بوده و بر  دستور کار مذا
مبنای توافق ها و تفاهماتی است که در دیدارهای سران 
دو کشور حاصل شده است. تارنمای روزنامه ایزوستیا 
نیز به نقل از رئیس دستگاه دیپلماسی روسیه نوشت 
که این کشور از فرصت های ارائه شده از سوی ترکیه 
کان  کرات مسکو و کی یف قدردانی می کند. ها برای مذا
فیدان وزیر امور خارجه ترکیه نیز گفت: انتخاب استانبول 
از سوی روسیه به عنوان بستری برای گفت وگوهای 
مستقیم با اوکراین نشان می دهد که مسکو برای روابط 
کید کرد که تاریخ  خود با آنکارا ارزش قائل است. فیدان تأ
طولانی روابط، به روسیه و ترکیه اجازه می دهد »صلح، 
ثبات و رفاه را در منطقه و جهان تضمین کنند.« وی 
اظهارکرد قصد دارد با لاوروف درباره مسائل انرژی و 
تجارت، وضعیت خاورمیانه و آفریقا گفت وگو کند. لاوروف 
همچنین گفت: ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه 
بر عزم مسکو برای پیشبرد پروژه های مشترک با ترکیه 
علیرغم تلاش نیروهای خارجی برای ممانعت از همکاری 
کید کرد. لاوروف افزود: تندروهای اروپایی متوجه  تأ
شده اند که برای ادامه جنگ در اوکراین فاقد قدرت 
بوده و بیم از آن دارند که ترامپ این جنگ را رها کند. 
کرات بین روسیه  ترامپ شخصا علاقه مند به ادامه مذا
کرات  و اوکراین است. لاوروف تصریح کرد: موفقیت مذا
بین مسکو و کی یف در گرو از بین بردن ریشه های درگیری 
اوکراین است. مسکو علاقه مند به اجرای تمام توافقات 
به دست آمده در سه سال گذشته در مورد اوکراین است. 
اما متأسفانه این موضوع در مورد همسایگان اوکراینی 
ما صدق نمی کند. فیدان به دعوت لاوروف در یک سفر 
۲ روزه به روسیه رفته است. هیات های روسیه و اوکراین 
چندی پیش در استانبول گفت وگو و توافق کردند که 
دیدگاه خود را در مورد آتش بس و تبادل اسیران جنگی 
در چهارچوب »۱۰۰۰ در برابر ۱۰۰۰» ارائه کنند. رجب طیب 
اردوغان، رئیس جمهوری ترکیه نیز آمادگی کشورش را 
کرات بین روسیه  برای ادامه تلاش ها برای پیشبرد مذا
و اوکراین و همچنین حفظ کانال های ارتباطی بین 

طرفین اعلام کرده است.

سرگئی شویگو:

 روابط با چین فراتر از اتحاد سیاسی و نظامی است
کوتــــاه

دبیر شورای امنیت روسیه گفت: روابط 
بین روسیه و چین در سطح »اتحاد سیاسی 
- نظامی« نیست، بلکه فراتر از این نوع تعامل 
است. »سرگئی شویگو« دبیر شورای امنیت 
روسیه در جریان رایزنی با »چین ونچینگ« 
کم  کمیته مرکزی حزب حا یکی از اعضای 
کمونیست چین در نشست امنیت بین الملل 
در مسکو گفت: »همکاری جامع و همکاری 
استراتژیک به سطحی غیرمنتظره بین دو کشور 
رسیده و بهترین دوران را سپری می کند.« به 
نقل از خبرگزاری ریانووستی، وی افزود، روسیه 
و چین یکدیگر را شرکایی اصلی می دانند و 
همیشه به اصول همکاری محترمانه، برابر 
و بر اساس اعتماد پایبند هستند. شویگو 
همچنین افزود: گفت وگوی مبتنی بر اعتماد 
بین ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه و 
شی جین پینگ، رئیس جمهور چین نقش 

هدایت کننده و محوری در پیشبرد طیف 
وسیعی از روابط بین کشورها ایفا می کند. 
تعمیق همکاری بین سرویس های ویژه روسیه 
و چین یکی از مهمترین زمینه های همکاری 

بین کشورهاست. دبیر شورای امنیت روسیه 
ادامه داد: »مسکو و پکن حمایت مشترک و 
قوی در مسائل کلیدی از یکدیگر دارند. روابط 
دو کشور یک ائتلاف نظامی- سیاسی نیست 

بلکه از این فراتر است. روابط بین دو کشور 
تابع فشارهای خارجی نیست و نمی توان 
آن را فدای شرایط سیاسی لحظه ای کرد.« 
شویگو همچنین گفت: »ما همکاری دو جانبه 
و استراتژیک را در عرصه بین المللی به عنوان 
یکی از مهمترین مولفه های همکاری پکن و 
مسکو در نظر داریم.« »چین ونچینگ« یکی از 
کم کمونیست  اعضای کمیته مرکزی حزب حا
چین نیز به نوبه خود گفت: روسیه و پکن از 
طریق تعامل، نمونه ای از روابط مثال زدنی 
بین قدرت های بزرگ را نشان می دهند. این 
مقام رسمی دولت چین همچنین اظهارکرد 
که همکاری بین دو کشور انگیزه جدیدی به 
دموکراتیزه کردن روابط بین الملل می دهد. وی 
ادامه داد: دو کشور به طور مشترک به هرگونه 
چالشی پاسخ می دهند و ابتکار عمل در مورد 

امنیت جهانی را اجرا می کنند.

واشنگتن پست:
 اوکراین باید برای پاتریوت ها پول بدهد

روزنامه واشنگتن پست از قول مقام های کی یف نوشت: 
دولت ترامپ مایل است سیستم های دفاع هوایی پاتریوت 
را به اوکراین بفروشد. به گزارش ایسنا، ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهور اوکراین در ماه های اخیر به طرز فزاینده ای 
پاتریوت  موشک های  بیشتر  تامین  برای  واشنگتن  از 
درخواست کرده است. به نقل از شبکه خبری راشاتودی، 
یکی از مقام های ارشد اوکراینی گفت: کی یف معتقد است که 
دولت کنونی آمریکا به ریاست دونالد ترامپ دیگر موشک های 
پاتریوت را مجانی به اوکراین نمی دهد اما آماده است تا این 
سامانه های دفاعی هوایی و مهمات آن را به کی یف بفروشد. 
گاه اوکراینی همچنین  واشنگتن پست از قول این مقام آ
گر به شما چیزی  نوشت: »آنها مانند تجار فکر می کنند. ا
بدهم، باید در ازای آن چیزی بدهید.« مارکو روبیو، وزیر 
امور خارجه آمریکا اخیرا در نشست سنا به قانونگذاران گفته 
بود: »کی یف از دولت ترامپ درخواست سیستم های دفاع 
هوایی و موشک ها به عنوان کمک های نظامی کرده است. 
اما صادقانه بگویم، ما این تجهیزات را نداریم.« رئیس جمهور 
ج  آمریکا اظهارکرد که »هر چیزی که از دهان زلنسکی خار
می شود، مشکلاتی ایجاد می کند، من این را نمی پسندم و 
بهتر است که متوقف شود.« وی در ادامه افزایش حملات 
روسیه به اوکراین را مورد انتقاد قرار داد و مدعی شد: »این 

حملات بدون هیچ دلیلی اتفاق می افتد.«

گرینلند به فکر شرکای جدیدی افتاده است 
گر آمریکا و اتحادیه اروپا در  وزیر تجارت گرینلند گفت: ا
اقتصاد این جزیره سرمایه گذاری نکنند، گرینلند هم شاید 
سرمایه گذاران از دیگر کشورها را مدنظر قرار دهد. به گزارش 
ایسنا، »نایا ناتانیلسن« وزیر تجارت گرینلند بیان داشت: »ما 
به دنبال توسعه بخش تجارت و تنوع در این بخش هستیم و 
این مساله نیازمند سرمایه گذاری خارجی است.« این مقام 
کت  ارشد دولت گرینلند همچنین اظهارکرد: »ما خواهان شرا
گر آنها در گرینلند  با اروپایی ها و آمریکایی ها هستیم اما ا
سرمایه گذاری نکنند ما هم به دنبال کشور دیگری می رویم.« 
وزیر تجارت گرینلند ادامه داد: تفاهمنامه درباره توسعه 
معدنی بین گرینلند و آمریکا در دوران اول ریاست جمهوری 
دونالد ترامپ امضا شده که به زودی منقضی می شود. در 
دوران ریاست جمهوری جو بایدن، گرینلند نتوانست متوجه 
شود آیا واشنگتن می خواهد این تفاهمنامه را تجدید کند یا 
نه. چین تمایلی به منابع طبیعی گرینلند نشان نداده اما به 
باور وزیر تجارت این جزیره، پکن با احتیاط رفتار می کند چون 
نمی خواهد نظری را تحریک کند. ترامپ بارها گفته که گرینلند 
باید بخشی از آمریکا تبدیل شود چون برای امنیت ملی آمریکا 
و حفاظت از جهان آزاد از جمله از روسیه و چین این اقدام از 
اهمیت استراتژیک برخوردار است. نخست وزیر سابق گرینلند 
کنش نشان داد و  نیز به این درخواست های مکرر ترامپ وا
گفت: این جزیره فروشی نیست و هرگز هم بفروش نمی رسد.

  رسول حسینی:

 سرمایه گذار شخصی 
به فیلمساز کوتاه اعتماد نمی کند

یک فیلمساز سینمای کوتاه گفت: فیلمسازان مبتدی، 
بارها به سراغ سرمایه گذار شخصی رفتند و اثر حرفه  ای 
نساخته اند و این باعث شده دیگر سرمایه گذار شخصی 
گرفته  کوتاه اعتماد نکند. فیلمساز پول  هم به فیلمساز 
فیلم سر صحنه دورهمی داشتند،  به جای ساخت  اما 
سرمایه گذار شخصی را دلسرد کرده اند و اثر حرفه ای تحویل 
نداده اند. رسول حسینی کارگردان فیلم کوتاه »درد و درمان« 
در گفت وگو با ایرنا اظهارکرد: ساختن فیلم کوتاه واقعا مشکل 
است؛ اصلا سرمایه گذاری در این حوزه وجود ندارد مگر اینکه 
خدا فیلمساز را دوست داشته باشد و به او سرمایه ای برسد. با 
توجه به شرایط اقتصادی جامعه، ساختن فیلم کوتاه مشکل 
است. ۹۰ درصد دانشجویان نمی توانند فیلم کوتاه بسازند و 

مجبورند با عوامل ضعیف تر فیلم بسازند. 
وی درباره حمایت نهادها برای ساخت فیلم کوتاه توضیح 
داد: انجمن سینمای جوان قرار است حمایت گر فیلمساز 
باشد ولی هیچ گاه حمایت خاصی از فیلمسازان نکرده 
است. چند ماه است فیلمنامه من ثبت شده و تاییدیه 
گرفته اما گفتند بودجه محدودی داریم که به افراد  هم 
خاصی تعلق می گیرد؛ هیچ حمایتی از هیچ جا از فیلم کوتاه 
صورت نمی گیرد. این فیلمساز درباره منبع شکل گیری ایده 
فیلم هایش گفت: ایده های خودم را بیشتر از اطرافیانم 
می گیرم. یکی از دوستانم مشاور بود و من که به مشاوره های 
او به مراجعینش گوش می دادم، متوجه شدم که خود او 
هم مشکلاتی دارد. آنجا این ایده به ذهن من رسید که خود 
یک مشاور هم قطعا مشکلاتی در زندگی شخصی دارد. برای 
تکراری نبودن قصه، تلاش کردم مشکلات او و همسرش را به 
بچه آنها پیوند بزنم؛ انتقاداتی هم به من شد که چرا بچه را با 

مشکل سندرم دان در نظر گرفتم. 
وی افزود: پاسخ من به انتقادات این بود که قرار نیست 
همه چیز را خوب تصویر کنیم؛ ممکن است از هزار نفر یک 
نفر این مشکل را داشته باشد و این باید بیان شود. حسینی 
کید کرد: این مساله واقعا وجود دارد؛ مشاورانی هستند که  تا
با وجود اینکه درمان می کنند اما نمی توانند زندگی خودشان را 
مدیریت کنند. اصطلاحی میان مشاوران هست که می گویند: 
ما زندگی دیگران را از بیرون می توانیم ببینیم اما وقتی به 
خودمان می رسد نمی توانیم خیلی از مشکلات را مدیریت 
کنیم. این کارگردان درباره تاثیر کلاس درس روانشناسی 
دانشگاه در روند فیلمسازی خود تصریح کرد: سعی کردم 
چیزی را نشان بدهم که در جامعه وجود دارد و خیلی از ما 
می خواهیم پنهانش کنیم. استاد روان شناسی ما در کلاس 
درس دانشگاه گفت: من روانشناس هستم و از انواع اختلال 
گاه  شخصیت ها خبر دارم و هیمن باعث می شود ناخودآ
مردم را قضاوت کنم. به نظرم دانستن روانشناسی برای هر 

فیلمسازی لازم است.

محمدرضا داوودنژاد: 

مردم تشنه فیلم های صادقانه هستند


